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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Semjén Zsolt, tárca nélküli miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kíván tenni a Kormány annak érdekében, hogy a 
hadigondozotti ellátást igénylő idős kárpátaljai magyaroknak ne kelljen órákon keresztül 
sorban állniuk a konzulátusokon?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A Jobbik Magyarországért Mozgalom alapítása óta elkötelezett a külhoni magyarság 
megmaradásának és gyarapodásának támogatása mellett. Különösen igaz ez a kárpátaljai magyar 
közösség esetében, hiszen az itt élő magyarságot a 2014-es puccsot követő polgárháború, valamint 
az elmúlt években tapasztalható elképesztő gazdasági mélyrepülés ma már fizikai létében fenyegeti.
Ezért üdvözlünk minden olyan kormányzati szándékot, és élünk mi is saját javaslatokkal, amelyek e
közösség szülőföldjén történő megtartását segítik elő.

Örvendetesnek tartjuk, hogy a magyar állam tavaly óta támogatja azokat a külhoni, így kárpátaljai 
magyar családokat is, ahol házastárs, testvér, édesapa vesztette életét vagy vált rokkanttá a második 
világháború és az ahhoz kapcsolódó harci cselekmények miatt, beleértve ebbe a közérdekű, kisegítő
és kényszer-munkaszolgálatot, az úgynevezett málenkij robotot is. E szomorú történelmi események
sajnos kárpátaljai magyarok tízezreit érintik, akiknek minden évben igazolniuk kell, hogy 
jogosultak még a megítélt támogatásra. Erre az adategyeztetésre idén március első felében volt 
lehetőségük.

Számos videó és fénykép tanulsága szerint azonban a beregszászi és az ungvári konzulátusokon 
nem egyszer tumultuózus jelenetek alakultak ki ezekben a napokban, ahol idős, 70-80 esztendős 
idős nénik kényszerültek órákon keresztül sorban állni. Információink szerint minderre azért került 
sor, mert az érintetteket egyszerre és nem lépcsőzetesen értesítették az adategyeztetés 
szükségességéről, így azok egyidejűleg próbálták ügyüket elintézni, amire a konzulátusok láthatóan 
nem voltak felkészülve.



Mindezek alapján kérdezem Miniszter urat:

- Mi volt a pontos oka annak, hogy az adategyeztetésekre egyszerre hívták be a jogosultakat?

- Mit szándékoznak tenni annak érdekében, hogy a jövőben hasonló méltatlan helyzetek ne 
fordulhassanak elő?

Tisztelettel várom válaszát!

Bencsik János
Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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